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Kroz svoj život prof. dr. sc. Davor Pavuna prošao je različita iskustva, i na kraju 
shvatio da je kršćanstvo, Katolička Crkva - ono što ga privlači; da je Bog 

Svevladar, Kreator, te najveća Ljubav, a da je najveća čovjekova sreća što ima 
takvog Oca koji nas beskrajno ljubi i neće dozvoliti da propadnemo! 

PPiiššee::  DDaavvoorr  PPaavvuunnaa,,  ffiizziiččaarr  

 

Moja cijela obitelj, posebice s djedove strane, Matasovići, bili su kršćani; i s mamine i 
tatine strane... Dakle, bili smo katolička obitelj, no roditelji mi nisu htjeli reći šta znači 
stvarni Isusov nauk, ne zato što nisu bili Isusovi, bili su, no bojali su se komunista. Kada 
me mama krstila u Osijeku 1953., tri puta je partijski sekretar tražio obrazloženje, jer je 
mama bila nastavnica. Roditelji su morali jako paziti; jer djedovi su bili u logorima, tata je 
proživio križni put (nije u životu mrava zgazio!) Ne želim kritizirati svakoga tko je bio 
povezan s komunizmom, jer bilo je tu i časnih ljudi. I u titoizmu također. Nije ni Tito bio u 
svemu negativan, koliko god je bio zločinac da bi došao na vlast! Međutim, ja sam u prvom 
razdoblju svog života, do 29. godine, bio odgajan kao izvanredan matematičar i fizičar, 
smatrajući da ću saznati istinu putem fizike.  

Moj mentalni sklop tih godina više je naginjao agnosticizmu. U konačnici sam mislio: 
dragog Boga ne poznam. S druge strane htio sam saznati Istinu - ali kao istraživač, 
znanstvenik. I onda se dogodilo... Pao sam pod Božju milost s 30 godina, kad sam 



napokon upoznao nauk Isusa Krista, Isusa Krista osobno - prvo u Engleskoj, pa na 
duhovnim vježbama kod p. Zvjezdana Linića i dr. Tomislava Ivančića... Na Jordanovcu dva 
puta, i na kraju kod brata Rogera u Taizeu u Francuskoj, gdje sam otvorio srce Isusu 
Kristu, onda je milost i ljubav Božja ušla u moje srce. I od tada svjedočim: Dragi Bog je živ! 
Ovdje i sada! 

Ako vi mislite da je On negdje gore u svemiru - nije istina! Dragi Bog je točno ovdje i 
sada! Snaga moga svjedočenja nije kroz Bibliju - koju volim, cijenim, poštujem, ona nije 
kroz teologiju - koju cijenim, poštujem, čak je ne poznam dovoljno. Ona je kroz to što sam 
znanstvenik, fizičar međunarodno vjerodostojan, čovjek koji je proučio Kreaciju. Kreacija je 
vjerodostojna i nevjerojatna! Nevjerojatna! A Kreator, koji se krije iza toga je beskonačno, 
beskonačno beskonačan! Mi smo svi - ali stvarno svi!, vjernici, svećenici, biskupi, 
nadbiskupi, Crkva, svaka Crkva - podcijenili Kreatora svega što Jest. Bog je nezamislivo 
veći nego mi... Ponavljam izraz nezamislivo, nedokučivo umom, čak transcendentalno. 
Niste ni izrazili molitvu - On je osjetio! Jer ne možete biti izvan dragog Boga! Problem je u 
nama, nikad u Njemu! 
 

SSVVEEPPRRIISSUUTTNNAA  BBOOŽŽJJAA  MMIILLOOSSTT  

Shvatio sam da je Isus Krist najveći univerzalni znanstvenik. Kad sam bio u Indiji, kod 
raznih gurua - među njima Sai Baba i drugi, bio sam u budizmu - sve sam prošao, od 
Kabale do Moonovaca, do Hare Krišne... Neću govoriti o raznim sektama, nije poanta u 
tome. Poanta je da su mi oni sami usred Indije rekli 1985: "Pa zar tebi Isus Krist nije 
dovoljan. Dozvolio je da ga u Rimskom Carstvu razapnu na križ! A mogao je izbjeći, 
naravno da je mogao, jer je Božji Sin. Nije! Dozvolio je!" Da iskupi naše grijehe! A što su 
naši grijesi? Odstupanja od idealne ljubavi... 

Svi smo mi griješni. Griješni smo jer nismo shvatili da je Milost Božja totalna - 
svuda, svagdje, sveprisutna! Ne može atom biti bez Božje milosti - govorim kao fizičar! 
Leopold Mandić, svetac (bio sam nedavno u Herceg Novom). Njegovo tijelo, kada je umro, 
nije se raspalo! To je dokaz da je metafizika iznad fizike. Po fizici bi se tijelo moralo 
raspadati, no ovo je primjer da Božja Milost daje Znak. Primjer levitiranja sv. Franje u 
Kaliforniji... Primjera je bezbroj. Tko zna u Hrvatskoj za Therese Neumann iz Bavarske?! 
Nije niti jela, niti pila, živjela je samo od Euharistije. Nema većeg od Isusa Krista! Nije 
poanta u tome. Poanta je, to kaže pater Linić: "Gdje si ti u odnosu na Isusa Krista?" Jer On 
kuca na srce. Da li si srce otvorio i otvorila? Po sebi sam totalna nula, čujte me dobro! Ja 
sam nula! Kad ste nula, najmanji ste! Davor Pavuna je nula! Ali dragi Bog je beskonačan... 

Idući put kad slušate vašeg lokalnog svećenika, idući put kad slušate ili čitate 
Bibliju, nemojte reći da vam sluga Božji, fizičar svjetski dokazan, vaš brat Davor Pavuna 
nije rekao: Dragi Bog je živ, ovdje među nama! I beskonačno, beskonačno, beskonačno 
beskonačan! A znate onu matematičku? Nula i beskonačno je beskonačno. Kad sam 
Kristov, beskonačan sam. I to je istina o meni. Ne što sam pametan, ne što sam školovan, 



ne što sam uspio - ne! Sluga sam Božji! Dane su mi predispozicije, govorim nekoliko 
jezika, sviram gitaru i znam fiziku kako treba.  

Ali to je Božja Milost, kao što je milost za svaki atom. Ja ne poznajem teologiju 
dovoljno, ali znam da je istina što govorim. Jer mi je dragi Bog dao da vidim nevjerojatnost 
Kreacije. Kad bi znali vi 
što znam ja, koliko je 
nevjerojatan Univerzum, 
klekli bi ovdje i sada - ne 
treba ni oltar! Tu biste 
kleknuli! I rasplakali biste 
se što ste živi, jer život je 
Milost! A ljubav je 
nadmilost! A zaboravili 
smo ljubav i zajedništvo! 
A to je jedina poruka 
Isusa Krista: Ljubi 
samoga sebe, ljubi 
dragoga Boga, ljubi 
bližnjega svoga! Prema 
tome, probudite se! 
 

VVJJEERRAA  JJEE  IIZZNNAADD  ZZNNAANNOOSSTTII  

Koliko su vjera i znanost danas pomirene? Svi najveći fizičari planetarno - od Newtona do 
Einsteina, do Bohra, i ako hoćete dozvoliti da stavim i sebe u taj klub - svi mi smo vjernici. 
U mom uredu u Lausanni, na švicarskom Institutu za tehnologiju, naglašavam, Federalni 
Institut za tehnologiju, gdje su profesori doslovce imenovani od vlade u Bernu! Iznad nas 
je samo dragi Bog! - svaki petak u 12.15 sati u mome uredu, 21 godinu fizičari, 
matematičari, inženjeri, profesori sastaju se. Molimo se Isusu Kristu! Već 21 godinu! 
Radosno se šalimo da imamo svoju nano-crkvicu.  

Moj dekan je Amerikanac i vjernik! Šef fizike - vjernik! Nije važno koje su 
nacionalnosti! Isusu Kristu se molimo - i Očenaš, i dragi Isuse, pomozi nam. Na Odjelu za 
fiziku, na Odjelu za fundamentalne znanosti! Molimo za one koji su hipnotizirani u 
boljševizmu i redukcionističkom materijalizmu. Oni nisu ničega svjesni i za njih moramo 
moliti. I molimo! Imam brojne kolege koji čak nisu vjernici, kažu: "Daj, moli za mene!" To je 
takav blagoslov milosni što ti imaš vjeru. Da, onda molim za njih. I ne samo ja! Svi moji 
prijatelji! Prema tome, vidite, mi nismo samo ljudi koji govore. Mi molimo! Mi znanstvenici! 
Sami smo napravili neku svoju nano-crkvicu, kako mi to kažemo… I molimo redom svaki 
petak. Ako nismo zajedno, svejedno molimo. Ako smo na putu, molimo. 

Znanost i vjera su totalno pomirene. Vjera je iznad znanosti. Znanost je jedna 
predivna kategorija - istraživati istinu o Kreaciji. A vjera je puno dublja, vjera je Ljubav, 



vjera je transcendentalna kategorija. Da se spozna Isusa Krista, nema jednadžbi! Morate 
otvoriti srce, umrijet u vlastitom egu. I kad vam milost Božja uđe u srce, onda osjetite jednu 
blagost. I osjećate se bolje. Shvaćate da je majčina utroba univerzum. Na isti način kao 
što ste bili fizički kao beba u majčinoj utrobi, na takav način se počnete osjećati vi - u 
utrobi Božjoj, kreacijskoj. Univerzum - to je utroba Božja. I vi ste beba u njoj - uvijek i 
svuda. Jedino se treba osloboditi, prestati svojim egom kontrolirati stvari, događaje! 
Shvatite da vas Božja milost stalno i uvijek vodi... 
 

LLJJUUBBAAVV  JJEE  NNAAJJVVIIŠŠEE  SSTTAANNJJEE  SSVVIIJJEESSTTII  

Ljubav je najviše stanje svijesti. Ljubi samoga sebe… Onda ljubi bližnjega svoga. Isusov 
nauk je vrlo precizan! To je dovoljno! Zaživimo ljubav Isusovu! Znate, čak metafizičari 
kažu: ako je Sotona 666 simbolički, Isus Krist je 777. Nema Sotone, kad ste u Kristu! 

Ja sam fizičar; znam redove veličina, znam kako je koja sila u odnosu na koju silu. 
Nema veće sile nego Kristove... Ne možemo biti bez Isusa. To mi ne vidimo, to je 
misterij... To je milost poznavanja fizike. Kad sam to shvatio iz fizike - odjednom sam 
zavapio: uauu! Bog je govorio istinu! On je još iznad toga, On je još veći, znate. Onda sam 
shvatio da sam nula. A snaga nule je da je povezana s beskonačnošću... Snaga dolazi 
kad sam vidio koliko je nevjerojatno precizna i savršena Kreacija. I kad sam shvatio da je 
Prauzrok iza toga svega nadnaravno inteligentan. Veće Kreacije nema! Kreacija je 
savršena. Kad sam to shvatio moja se vjera učvrstila i dala podstrek da svjedočim... 

Braćo i sestre katolici, ako ste Isusovi, Kristovi, umrite danas u egoizmu! Zaživite 
ljubav, zaživite zajedništvo! Služite jedni drugima, volite sami sebe, povjerite se da služite 
jedni drugima - jer služeći drugomu, bratu ili sestri, služite dragom Bogu! Shvatio sam to i 
kao fizičar. Dragi Bog je živ i ovdje, s nama. Na nama je da zaživimo Božje darove - ovdje 
i sada! 
 
Za kraj dodatak - evo naglašavam ovu bitnu poruku za sve nas Hrvate: 

Mi Hrvati smo kao nacija zaboravili što je normalno nacionalno samopoštovanje, te 
smo ustvari duhovno upali u duboku krizu. Posljedično (u toj kolektivnoj hipnozi i strahu) 
neprestano sociološki i politički, te financijski dopuštamo manipulacije raznih središta moći 
i globalno se osjećamo (većina naroda) neslobodni. Usput, a što možemo biti drugo nego 
Hrvati i normalno je da prvo u svome biću zaživimo – hrvatstvo. To nam je svakome majka 
dala. Čovjek koji ne voli i ne poštuje svoju majku i svoju domovinu, ne može zaživjeti svoje 
ljudstvo.  
 

A Put, Istina i Život jest Isus Krist, te kad se stvarno nas 90% nominalno  
Katolika otvorimo i postanemo Kristovi, tada ćemo se osloboditi  
ovozemaljskih 'Cezara' i u Lijepoj Našoj će procvjetati rajski vrt.  

A  svakome od nas je zadatak da otvorimo srce Isusu jer On nam je  rekao:  
''''VVoolliimm  TTee  kkaakkaavv  ggoodd  TTii  bbiioo,,  jjeerr  JJaa  JJeessaamm  ......  ii  ......  nneepprreessttaannoo  kkuuccaamm  ......  !!''''  


